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PROGRAM STRANI(E
zA 2017.GOD|NU

Program stranke temelji se na slijedecim postavkama, zalaganjem na provodenju
i realizaciji postavljenih na5ih osnovnih ciljeva. NaS cjelokupni program podijeljen je na
ekoloiki, energebki, socijalni, ekonomski. I pfteustroj driavne i lokalne uprave i
samoupraYe.

A.I EKOLOSKI PROGRAM

Kroz ekoloiki program nastavljamo s realizacijom naiih osnovnih ciljeva, zaitita
okoli5a i prirode u cilju oduvanja ljudskog zdravlja, iime se sfleiu uujeti da Hnratska
postane >>ekoregijan.

1.) Nastavljarno s realizacijom programa, Eijeg smo inicijatori, a to je razvoj eko-
poljoprivrede, eko-agroturizma i eko turizma s aspekta za5tite okoli5a. Ovaj program,
pokrenut je u lstarskoj Zupaniji joi 1996. godine, a medu glavnim razlozima je
valorizacija vodoza6titnih podruija, rijeka i Jadranskoga mora u lstarskoj Zupaniji,
suprotstavljanje uvozu, proizvodnji i distribuciji GMO hrane, podizanje svijesti o
zdravijoj prehrani naiih gradana, takoder omoguCavanje malim poljoprivrednicima, da
mogu na svojim posjedima s manjom proizvodnjom hrane, preZiujeti, jer ekoloika
proizvodnja hrane postaje sve traZenija te mogucnost postizanja isplativijih cijena tako
uzgojenim proizvodima. Skup5tina lstarske iupanije je jo5 15. 03, 1997. godine donijela
odluku, da eko-agroturizam bude jedan od strate5kih razvoja lstarske iupanije.

2.)Pokretaii smo borbe protiv predloZenog naiina zbrinjavanja otpada u lstarskoj
Zupaniji, jer smo jo5 ,998. godine predloiili naiin zbrinjavanja naglaiavajuci da otpad
treba tretirati kao sirovinu, a ne kao smece. Tehnologija(MBo) koja je predvidena i
usvojena od nadleinih tijela u zemlji bila je za nas neprihvatljiva. Kako zbrinjavati
otpad u lstarskoj iupaniji, a isto tako u Primorsko-Goranskoj je svima bili vidljivo iz
studije, koju su izradili medunarodni eksperti (skandinavci) joi davne 1996. godine i
MBO tehnologija je u toj studiji bila odbaiena. Ovakav naiin zbrinjavanja otpada je
iniciran 2006. godine od strane cementara, jer kori6tenjem ovakve usvojene tehnologije
je cilj proizvoditi RDF gorivo za potrebe samih cementara primjerice(Koroma6no).
Takoder projekt i realizacija investicije na Kaitijunu u lstri radena na programu MBO
tehnologije je iz navedenih razloga neprihvatljiva, To vaZi i za sva ostala odlagaliSta,
koja se grade u zemlji na MBO tehnologiji. Za odlagali5te Ka5tjun je tehnologija i
veliiina investicije i ekonomski proma5ena, jer se projekt i sama investicija radi na
programu 23,5%0 recikliranja otpada, a Europska unija je vec donijela odluku, da do
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2020. godine treba reciklirati 50%o otpada. Tu se potvrduje na5a teza, da cijeli projekt je
baziran na konceptu, domoci se vrlo atraktivnog zemlji{ta u veliiini oko 300 000 kv.m .

Proma5enu investiciju ce morati svakako platiti gradani lstre(scenarij Napulja), a tako ce
se fo desiti i po ostalim krajevima na5e zemlje.

3.) Mi smo pokretaii borbe protiv megalomanskih planova izgradnje golf igraliSta,
predlaiuci da se u lstarskoj Zupaniji moie izgraditi maksimalno 5 do 6 golf igrali6ta i to
pod uujetom, da se igraliSta grade po eko standardima i da kod gradnje objekata, rnogu
izgraditi samo prateci objekti. Pored toga smo traZili, da navodnjavanje golf igraliSfa se
mora rijeiiti putem izgradnje prodistaca. Prilikom tadainjeg donoienja zakona o golf
igraliStima mi smo ga nazvali mafijaEki zakon jer se radilo o meietarenju zemlji1tem i
pogodovanju odredenim interesnim grupama. ksko bi izgradili apaftmanska naselja i
njih prodavali.

_ 4.) Pokrenuli smo akciju o prekobrojnim kamenolomima u lstarskoj Zupaniji (u
l.Z. postoji preko 50% viSe kamenoloma nego 5to ie potrebno), fo se dogada i po ostalim
krajevima na5e zemlje. lstarska Zupanija je dala izraditi studiju o vadenju mineralnih
sirovina, koju je izradio tim struinjaka rudarskog fakulteta 2007.godine.. lzradena
studija, koja je placena oko 180.000,00 kuna, potvrdila na5e prigovore i prigovore
javnosti, a to je, da se u lstri moie vaditi mineralne sirovine u funkciji, da se takva
sirovina koristi kao arhitektonski tehnifki kamen i to bez miniranja, 5to je povijesno
praksa u lstri. Neujerojatni je zakljudak Skup5tine istarske Zupanije, gdje se po nalogu
viSih organa izglasava , da je to interes Republike Hruatske, fe se na vodozaititnom
podruiju lll. kategorije otvaraju kamenolomi. U takvim kamenolomima ce se vaditi
pijesak, graditi asfaltna baza i sL Sfo je veoma tragiino, jer se takvom odlukom moie
otuditi privatna imovina naiih gradana (djedovina) i dati drugom privatniku a kruna
svega toga da su medu tim privatnicima i strani driavljani.

5.) Problematika vezana za izgradnju fuornice kamene vune Rockwoole inicirana
od nas jo5 2006.godine. Na Skup5tini lstarske iupanije 15. 12. 2008, godine, predloiili
smo Skup5tini 19 prijedloga vezano za problematiku oko tvornice Rockryool i svi naii
prijedlozi su prihvaceni ali nijedan nije realiziran do sada, Mi smo pokrenuli potpisivanje
peticrje i prikupili 6651 za raspisivanje referenduma ali referendum nije odrian, a isto
tako nije odrZana izvanredna sjednica Skupitine iako smo fo pokrenuli na osnovi
dovoljnog broja potpisa vijecnika Skup5trne. Predsjednik stranke, kao i na5a stranka su
pravomocno osudeni, da su klevetali tvornicu, kada smo Stitili mje5tane tog podrudja na
osnovi svih naiih pozitivnih zakonskih propisa i ratificiranih medunarodnih konvencija.
NaSa stranka je prua stranka u EU, koja je kainjena, jer je Stitila program, kojeg je
odobrilo Ministarstvo uprave i Stitila je temelje rada i djelovanja zelenih, kako u naSoj
zemlji tako i u Europi. Pored ostalog, cijeli sluiaj vezan za Rockwool smo predali
Driavnom odujetniStvu ali do sada niita nije poduzeto iako smo ukazali na
protuzakonite radnje vezano za sludaj Rockwool. Rockwool je bio i ostao veliki
zagadivai prirode i nanosi veliku Stefu tamoinjem stanovni5tvu. Neujerojatno je
priznanje predsjednika cijele kompanije Rockwool, koji priznaje o proma*aju ali i
naglaiava da je njih netko doveo u lstru ali to se veoma skriva, jer sigurno da tu nisu
disti poslovi, U lstarskoj Zupaniji nije rijeieno pitanje odgovornosti za potpisivanje
predugovora i ugovora, jer nadleino tijelo tim pojedincima nije nikad dalo bilo kakvo
odobrenje, da su mogli potpisati navedene dokumente.

6.) Utjecaj na za5titu okoli5a, prirode i na ljudsko zdravlje u svijetu, a tako i kod
nas je vezano za energetiku, kao jednom od najvecih zagadivaia. Mi smo vec davno
pokrenuli borbu protiv izgradnje energetskih objekata, kako na kopnu tako i na naiem
Jadranu , koji veama Stetno djeluju na ljudsko zdravlje. Bili smo pokretaii izgradnje
obnovljivih izvora energije i to u vrijeme, kada se vecini gradana nije ni sanjalo o takvoj
mogucnosti. Medu najvece zagadivaEe se ubrajaju proizvodnja elektridne energije iz
atomskih centrala, zatim po zagadenosti i Stetnosti prema prirodi, okoli5u i ljudskom
zdravlju slijede termoelektrane na naftu i ugljen, koje koriste fosilna goriva i ubrajaju se
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u neobnovljive izvore energije. Od neobnovljivih izvora energije, koji manje zagaduje
okoliS i prirodu je plin i to pogotoyo se tu ubraja plin iz naieg podmorja. Kako se plin
kao neobnovljiv energent uhraja u duplo manji zagadivai, obnovljivi izvori se tretiraiu
duplo manji zagadivadi od plina. Nije bez razloga potpisan sporazum u Kyotu o
smanjenju CO2 i nai Sabor je to ratificirao. Nije ni bez razloga dono5en moratorii na
izgradnju termoelektrana na ugljen i na atomski pogon do 2015. godine, kojeg sada HEP
grubo krii i za 5to bi rukovodstvo HEP-a trebalo snositi sankciie.
HEP je glavni krivac ito mi dosada u Hruatskoj nismo izgradili objekte na osnovi
obnovljivih izvora energije, kojih u naSoj zemlji ima dovoljno. Tu ubrajamo ujetar, sunce,
bio masu, protoine centrale na potocima, a isto tako i na rijekama. Najiistiji energent se
svakako ubraja uiteda i to kako u proizvodnji, tako i u domacinstvima, prometu i javnoi
rasujeti. Radi informacije vrlo je interesantan podatak, da se u ieljeznifkom prometu
troii i do 4.5 manje energije po prevezenoj toni robe i prevezenom putniku od
cestovnog prometa, koji je k tome daleko veci zagadivad okoliSa i prirode.

Bitno je napomenuti, da je 4.studenog 2Ol6,godine ratificiran pariSki
sporazum, jer su ga do tog daluma ratificirale 97 zemalja, a bilo je potrebno
55 zemalja, a isto tako, da je navedeni sporazum ratificirala i EU, 5to znadi,
da se naia zemlja obavezuje, da 6e poitivati i provoditi zakljudke pariSkog
sPorazuma.

B, EIVERGETSKI PROGRAM

lJ Puli smo prije viSe od 26 godine izgradili i postavili pruu ujetro elektranu u
jugoistodnoj Europi. Pored toga izradena je prva studija o koriitenju uietra priie 26 godina
takoder u Puli. HEP u tih posljednjih 26 godine nije niSta izgradio od obnovliivih izvora energiie.
tJ naioj zemlji imamo kapaciteta za koriStenie vietra kao energenta za
1,5 puta viie nego su kapaciteti Plomina. Rezenre u iskoristivosti suniane energiie u zemlii se
radunaju na snagu od dva Plomina. U Hruatskoj je prije viSe od 26 godina izradena studiia o
izgradnji od 300 protodnih centrala na potocima ali nije udinieno niita. Proto6ne centrale kao
moguCnost izgradnje ito je daleko prihvatljivije od pregradivanja rijeka dosada niie udinieno
nifita. lJ sve te navedene nerealizirane programe mogle su sudjelovati proizvodne tvrTke iz na5e
zemlje. Pored toga kod koriStenja bio mase tu mislimo kod izgradnje pro6i56iva6a komunalne
otpadne vode, gdje bi se tako pro6isiena voda mogla koristiti za industriiske potrebe, isto tako
za navodnjavanje i mogla se proizvaditi eleWriEna energija i 5to je veoma vaZno napomenuti
oprema se je mogla proizvoditi u naSoj zemlji i zapoiljavati naie liude i ne bi sada imali tako
vetiki broj nezaposlenih. Postavlja se jedno temeljno pitanje zbog dega se u naSoi zemlii Zele
graditi energetski objekti, koji zagaduju prirodu i okoli5 i direktno u{eeu na liudsko zdravlie.
Odgovor je jasan, a on glasi, da iza izgradnje takvih objekata sfo/e odredeni lobisti u naSoi
zemtji na visokim funkcijama, koji kao posrednici zaraduju velike svofe novca. Svaki investitor
kod izgradnje objekata, koji su Stetni i na takav naiin ostvaruju veliki profit i to pogotovo kada

znaju, da 6e ih takvi lobisti Stititi kod nepo5tivanja ekoloikih standarda . Plomin 3 ili kako sa

zemliu,
Postjedni doghadaji u Plominu o dodatnim ulaganjima u cilju zaitite prirode, okoli5a i

ljudskog zdravlja dokazuju, da smo bili u pravu i dokazuju, za5to poiedini investitori su bili
voljni ulagati u izgradnju Plomina ,,C". Oni su radunali, da nemoraiu ulagati u zaititu i na tdi5tu
su se lansirale laZne informacije, kako je proizvodnja elektridne energije u termoelektranama na
ugljen daleko jeftinija od obnovliivih izvora energiie.

Mi prihva1amo mogucnost izgradnje termoelektrane Plomin 3 i to pod uuietom, da se
energent koristi plin i to iz razloga, da se i Plomin 2 prebaci na plin i to ie iedna variianta, a
druga varijanta, koja je vainija od ove, da se Plomin 3 uop6e ne gradi. Ako termoeleKrana na



teku6e gorivo u Rijeci ide u rekonstrukciju i u budu6nosti 6e koristiti plin, to potvrduje na5
da Plomin 3 uopCe ne treha graditi.

Tu svakako Zelimo naglasiti i zato predlaZemo., da se ftod ispuStanja CO2 treba ugraditi
ekoloika naknada i to u pruoj fazi predlaZemo, da to bude I eura po toni f da se ta naknada
ispla6uje u omjeru 50% i 50%. Taj omjer bi se realizirao tako, da 50T" ostvarenih sredstava
dohiju opeine i gradovi, koji su udaljeni manje od 10km zrafine linije od zagatlaha, a drugih
50% bi pripadalo Zupanijama na 6ijem prostoru se nalazi zaga{wa6.

C,I SOCIJALNI PROGRAM

Pored ekolo5kih programa, koji su za nas Zelene veoma bitni, jo5 su vaini socijalni
probtemi na5ih gradana. Zelimo napomenuti u ovom prcrgramu samo nike, koji su moZdi po
naSoj procijeni u ovoj situaciji veoma vaZni, a to bi bili:

1.) JoS prije deset godina smo predlagali na Skup5tini istarske Zupanije, da se formira
fond za zapo5ljavanje strufine mlade radne snage i to da do 3 godine se mogu zaposliti na
odredeno vrijeme na javnim poslovima. Predlagali smo na6in financiranja i to na naEin, da
op6ine, gradovi i Zupanija iz svog godi6njeg proraduna izdvaja u takav fond A,575 syog
prora6una. Na takav naEin talwa mlada strufina radna snaga stekla bi tako potrebno minimalno
radno rbkusfuo i velika ujerojatnost, da bi jedan dio u to vrijeme sebi mogao na6i i stalno
zaposlenje. Kada se analiziraju proraEuni op6ina, gradova i Zupanije vidljiva je velika stavka u
tro3kovima intelehualne usluge ito bi isto tako se moglo sufrnancirati predloZeni projeW.

2. Zelimo ukazati na jednu veliku nepravdu prema 1enama kada idu u mirovinu i to
pogotovo sada, kada se u mirovinski sta? ubrajaju sve godine provedena na poslu. Nepravda se
o6ituje, da se mirovina smanjuje svim Zenama, koje su radale djecu, jer se u radni stai ubraja
naknada, koju primaju za vrijeme poroditjskog i to kada majke ili drugi bradni drug zhog
porodiljskog dopusta na period od tri godine primaju minimalnu naknadu i na takav na6in se
njima bitno umanjuje mirovina.

3.) U slijede6em periodu bi u na5oj zemlji trebali omoguditi, da sva djeca idu u Skolu
samo prijepodne i da se djeci omogu6i, da mogu konzumirati ru6ak u ikoli i boraviti u Skoli gdje
bi se trebali pripremiti za nastavu za slijede6i dan dok ne stignu roditelji, a da hi se sye to moglo
provesti u sfuarnos$ predlaZemo, da bi sve Skole trehale imati produZeni boravak. Tu moramo
spomenuti i nai noviji program, kojeg 1etimo realizirati, a on ima naziv'EKO IDE tt SKOLLJ'.
Kroz taj projekt Zelimo omogufiiti Skolama, gdje postoji mogu6nost, da dohiju poljoprivredno
zemlji5te od driave i da na talevom zemlji5tu se d1'eca nau6e proizvoditi ekolo5ki uzgojenu
hranu, Talevu proizvedenu eko hranu koristili bi u prehrani u Skolama, a 5to je bitno naglasiti,
djeca bi bitno utjecala na svoje obitelji, da se sve viSe koristi i kod ku6e eko proizvedena hrana.
Davno je poznata iinjenica, da djeca kada neito Euju svega 2O?6 pamte, kad vide pamte 3(f/o, d
kada to oni svojim rukama rade onda se pamti i preko 8O?6.

4.) Od bitnih iivotnih problema se name6e pitanje manjka vftida za pred5kolsku djecu, jer
to je preduujet omoguCavanja rantoja gospodarstva i zapo5ljavanja na na5im prostorima.

5.) Kada govorimo o problemu predikolske djece nama se s druge strane javlja i problem
manjka domova za starije i nemo6ne oso0e tu pruenstveno mislimo na umirovljenike i bolesne
osobe. Slufiaj u lstri gdje se nalazimo u situaciji, da preko 1500ljudi Eeka na smje5taj u
staradkim domovima. Pored predloZenih petstara6kih domova Eto nije realizirano treba
ra6unati, da nam trebaju minimalno joi tri staradka doma, jer starosna granica raste i raste broj
umirovljenika.
6.) Zdravstvena i palijativna skrb za na5e sugradane postaje iz dana u dan sve bitnija i hitnija za
njezino rje5enje. Za nas je najhitnije kako pruZiti brzu i l<valitetnu uslugu naiim gradanima, gdje
broj tahuih pacijenata iz dana a dan neprehidno raste.

D,I EKONOMSK' PROGRAM

1) Kad govon'mo o ekonomskom programu patrebno se je vratiti 20 godina unatrag, kada smo
predlagali smier razvoia gospodarstva u lstri, ali se toga-nismo pridiavali toEnijerTSe smo seorijentirali etja odredenih itruktura, Skupiltina istarske iupanije je
15' 03. 199 iedan od strateikih pravaca'razvoja gospodarstva-u
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.' tstarskoj Zupaniji treba biti eko-agroturizam. Odluka je donesena i nakon 18 godina niie
realizirana. Taj program ie trebao biti
primjer za cijetu zemlju i dati naglasak na razvoj ruralnog dijela na5e zemlie i na oEuvaniu
prirodnih bogatstava. Da bi se takav program realizirao mora se razvijati eko poljoprivreda to
znaEi proizvodnja eko hrane, koju bi trebalo i doradivati i preradivati i na taj naEin razvila bi se
industrija izaposliti na5i gradani. Proizvodnja takve hrane postaje vrlo interesantna, ier ulaskom
u EIJ na5i kolege u Europi nam seruiraju, da oni moraju takvu proizvedenu hranu nuditi
kupcima, a nama se pruZa velika moguCnost, jer nam kupci dolaze skoro pred ku6ni prag. Iu se
misli prvenstveno na turiste jer turizam bi se trehao razvijati ne u smieru masovnog turizma veC

bi trehato ga usmjeravati ka razvoju eko turizma i Zalosna je konstataciia, da mi nemamo io5
nijedan eko hotel, a u Austriji vet preko trideset. Turizam koii se razviia u pravcu, da turisti
samo preno1e je promaien turizam, kao ito je veliki ekonomski proma6ai rad hotela dva do tri
mjeseca.

2.) Drugo podruEje djelovanja trebalo bi biti usmjereno k razvoju elektroindustrrie, ier
tal<vo usmjeravanje razvoja industrije je daleko lak5e prilagoditi poitivanju ekolo5kih standarda
i dateko lakie je kontrolirati. Pored toga ito je vrlo vaZan segment, jer podruEje djelovania ie
veoma Siroko i moZe se razvijati na cijelom podruEju na5e zemlje. Pored navedenog vrlo bitno
je napomenuti, da veliki OroJ stude nata upisuje elektrotehniku i sada imamo veliki broi inZeniera
etel<trotehnike ali njih skoro preko 50To u lstri nije se vratilo. Potrebno je napomenuti, da talon
industrija traZi i druge smjerove tehnike, Elektroindustrija pripada preradivaEkoj industriii, a
ona je osnova razvoja gospodarstva u zemlji, jer samo razvoj takve industrija nas moZe izvuCi iz
gliba u kojeg je upalo na5e gosp odarstvo. Kada se sada govori o energetici i tu Zelimo naglasiti
na proizvodnju obnovljivih izvora energije, daje nam se velika moguenost ukliuEiti se u
proizvodnju potrebne tal<ve opreme, jer smo takvu opremu podeli proizvoditi u na5oi zemlji
(upravo u lstri).

3.) Vrlo bitan razvoj gospodarstva trebao bi biti proizvodnja opreme i objekata na moru,
u moru i na priobalju. Nas okruZuje stotine kilometara obale i logika je da maramo iskoristiti te
mogudnosti i zaposliti naie ljude. Tradicija izgradnje objekata na moru tu mislimo na brodove
je stara preko stotinu godina i fo se ne bi smjelo zanemariti. Uljanik, 3. mai i brodogradili5te
Split, kao tri najveCa brodogradili5ta na Jadranu kao veliki proizvodaC brodova s veoma velikom
tradicijom trebali bi biti motorna snaga razvoja osfale industrije na naiem podruEiu, ier upravo
veliki sistemi u svijetu pokre1u razvoj male privrede i zanatskih tvrtki. Ulianik i ostala dva
brodogradiliita su se trebali razvijati u smjeru stvaranja koncerna i poticati razvoi druge
industrije i velika brodogradili5ta u svijetu su upravo to radili ito pogotovo vidimo u Japanu i
Koreji.

4.) VaZan segment u razvoju gospodarstva je svakako promet. Bez kvalitetnog btzog i
jeftinog prijevoza nema razvoja gospodarstva. Pored dovrietka izgradnje autoceste od granice
prema Kopru i od granice prema Ptuju i u lstri dovr5etak prema Rijeci, bitnu ulogu u razvoiu
povoljnijeg prometa, je pitanje rjeienja 2eljezniEkog prometa koji je iz godine u godinu sve
loiiji. Mi smo uili u EU, a 1eljeznicki promet u ISIRI je blokiran prema Europi. Mi smo kao
stranka prije nekoliko godina interyenirali i poslali pismo Vladi Slovenije, a isfo tako Slovenskim
2eljeznicama i traiili odgovor, kako da se nanovo aktivira 2eljezni6ki promet izmedu lstre i
Slovenije i ofuori nam se mogu6nost povezivanja s ostalim dijelom Europe. Takvo pismo smo
bili uputili i Vladi u naSoj zemlji i Hntatskim Zeljeznicama. lz Slovenije smo primili odgovor, da
smo u pravu ali da je problem u Hruatskim Zeljeznicama, koji ne Zele da prometuje vlak, koieg su
oni predlagali. lz Hruatske nismo uopCe primili odgovor na nai zahtjev i ako je svima jasno da
je 2eljezniiki promet u naSoj zemlji pred raspadanjem i ako je u Europi mislimo na EU u
strategiji glavno mjesto zauzima 2eljezni6ki promet i to ne hez razloga. Zeljeznidki promet je
ekoloiki daleko povoljniji, isplativiji po cijeni prevezene tone robe i putnika, sigurniji, a isto tako
Eak oko Eetiri puta troii manje energije po prevezenoj toni robe i putniku.

5)Prilikom donoienja vladine odluke o strate5kim investicijama u zemlji mi smo promtno
reagirali smatrajudi, da su to strateiki promaEaji, koji bi naiu zemlju doveli joi u daleko
nepovoljniju situaciju nego 5lo su naslijedili od prethodne Vlade. Strate5ka investicija mora biti
u inetresu gradana naie zemlje, a ne nekih lobista, koji vide brzu i veliku zaradu, a njima je
narod sporedna sfuar."
Strateika investicija u sadainjoj gospodarskoj situaciji u naSoj je ona investicija,
koja bi u najkraCem roku zaposlila najmanje IOOO ljudi, strateika investicija je ona
inveslicija u zemlji, koja bi u svojoj realizaciji koristila najmanje 5O% i viSe
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proizvoda od domade industnle i strateika investicija je ona
omogudila, da se proizvod izradi prtie podne, u podne proda,
naplati."

investicija, koja
a navecer se

Postavlja se osnovno pitanje, kako je mogu6e , da u na5oj zemlji imamo preko 100 000 km.
kvadratnih radnog prostora s kompletnom gotovom infrastrukturom i na stotine tisu6a izufienih
radnika, a da to nismo iskoristili odnosno reaktivirali. Temelji na5e zaposlenosti su se nekad
bazirali na poljoprivredi, na tekstilnoj i drunoj industriji, gdje smo imali minimum ude56a preko
5096 vlastite proizvodnje, jer smo koristili svoje vlastite sirovine.

6.) U na5oj zemlji medu stratiSke investicije moramo uvrstiti razvoj eko poljoprovrede,
eko-agroturizma i eko turizma jer posjedujemo sve potrebne resursq a 5to je hitno naglasiti u
Europi vlada sve veEji interes za taj program. Pored navedenog potrebno je naglasiti na drunu
preratladku industriju, a ne na prodaju naie sirovine(trupce) u inozemstvo i onda kupujemo
gotove proizvode izvana. Tu moramo isto tako naglasiti, da u strate5ki raarcj industrije moramo
uvrstiti i tekstilnu industriju, koju smo totalno napustili odnosno uniStili, a glavni uzrok je
povezan u veEini slu6ajeva-kriminalom, a na desefke tisufia Zena ostalo je bez posla.

H PREUSTROJ DRZAVNE I LOKALNE IIPRAVE I SAMOUPRAVE U ZEMLJI

Prije nekoliko godina smo ve€ predlagali, da mora pod hitno do6i do preustroja lokalne
samouprave, kako bi se bitno smanjili tro5kovi i stvorile mogu6nost efikasnijeg upravljanja s
sustavom qzemlji. Mi predlaZemo slijede6e i to:

1. ) Zupanije u zemlji bi trebalo pod hitno ukinuti i formirati regije i to predlaZemo, da bi
se formirale regije na principu povijesnih kulturolo5kih Einjenica, geografski zaokruZene cjeline,
a isto tako ekonomski zaokruZene cjeline, Na osnovu tih pretpostavki formiralo bi se Sesf regija
i grad Zagreb, kao posebno zaokruiena cjelina. Te regije bi bile slijede6e:
1. Centralna Hrvatska
2, Podravsko - M edi m urska
3. Slavonija
4. Dalmacija
5. Primorsko-goransko Li6ka
6.lstarska
7. Grad Zagreb

2,) Pored navedenog predlaZemo, da bi neko mjesto bilo progla5eno gradom mora imati
najmanje 10 000 stanovnika i 5.000,00 kuna prihoda po stanovniku, kao preduujet, da se fo
osfuari.

3.) Op6ine bi trebale imati najmanje 2000 do 2500 stanovnika i prihod minimum 3,000,00
kuna po stanovniku.

4.) Wodenjem i provodenjem ovih navedenih prijedloga, predlaZemo isto tako, da se
reguliraju naknade odnosno pla6e za sve nosioce funkcija i to kako za predsjednike regija,
gradonadelnike i na6elnike opCina. PredlaZemo da sva navedena radna mjesta bi trebala imati
fiksni i varijabilni dio pla6e, kako bi se sfiiorile moguhnosti stimulacije za nailelnike,
gradonabelnike i predsjednike regija, koji se zalaZu, da budu 5to uspje5niji.
Mi Zelimo javnosti dati do znanja, da su to naii glavni pravci djelovanja, a sye druge aktivnost
su ili trebaju biti vezane za osnovne na5e iznesene pravce djelovanja. Mi moramo poduzeti sve,
da smanjimo broj nezaposlenih, jer oni su kljuE realizacije svih ostalih na5ih predloZenih
programa.

5. Vezano za ustrojsfuo nove vlade i formiranja ministarstava s ciljem, da se njihov broj
smanii 5to poddavamo i to ve6 dugo vremena ali nije bilo sluha za na5e prijedloge, ve€ prije
Eetiri godine doZiujeli smo njihovo pove6anje i zbog toga predlaZemo slijede6e.

1. Ministarstvo pravosuda i uprave
2. Ministarstvo vanjskih poslova,regionalnog razvoja i fondova Europske unije
3. Ministarsfiro unutarnjih poslova
4. Ministarstuo obrane i branitelja
5. Ministarstvofinancija
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6.

7.

8.

9.

7

; Ministarsfuo zdravstva
M i n i sta rstv o g o s p o d a rstv a, p o d uz et n i Eht a i o b da
Ministarstvo socijalne politike, mladih i mirovinskog sustava
M i n i sta rstvo p o m o rstv a, p ro m eta i i nf rastr u ktu re

10. Ministarsfuo poljoprivrede i turizma
11. Ministarstvo zastite okoli5a, prostomog uredenja i vodoopskrbe
1 2. M i n ista rstvo k u ltu re
13. Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta

Ad 10.) Obiainienie za Ministarstvo za poljoprivredu i turizam se temelji na nailem
prijedlogu i to od jo5 prije lS godina. To ministarstvo bi se
trebalo bazirati na &a bitna odiiela i to konvencionalnu poljoprivredu i konvencionalni turizam
i na ekolo5ku polioprivredu i eko turizam na kojem treba graditi naiu budu1nosti, a ne na
uvozom hrane. Na takav na6in bi omoguhavali stranim investitorima, da koriste na1e prirodne
resurse, a ne uvoz - Vodoprivredu smo isto tako ve€ davno traZili, da se izuzme iz Ministarstva
polioprivrede i da treba biti kao vodoopskrba obuhvaiena u Ministarstvu za1tite okoli1a, jer na
tai naEin Zelimo za5tititi na5e naive6e bogatstvo, a to je na*a priroda. llvijek napominjemo, da
zemlju nismo naslijedili, vec unajmiti od budu1ih generacija.

4d11.) Tek smo u prethodnoj vtadi uspjeli djelomi1no s naiim prijedlozima, jer smo
zaititu okoliia izdvoiili iz podruEie dletovania Ministarstva za1tite okoliia, prostornog uredenja
i graditelistva. Gradevinski lohi niie dopustio, da izdvojimo i prostorno uredenje i zato sada
predlaaemo, da se prostomo uredenie treba izdvoiiti od gradevinskog lobija i priklju1iti zaStiti
okoliSa, kako bi se spriieiilo uni*tavanje naie zemlje. Gradevinarstvo treba podrediti
Ministarstvu gospodarsfiia, kako bi se podredilo potrebama naie zemlje, a ne obratno, kao Sto
seje dosada radilo i dovelo ciielu zemlju u neujerojatne dugove, kako bi se pojedinci mogli
obogatiti. Vrloie vaZno napomenuti, a *to smo u prethodnom tekstu vee napomenuli, da s
na5im naiveaim resursom, a to je voda, treba upravljati na isti na1in, kao i ostalim prirodnim
bogatstuom, jer voda je sastavni dio naseg prirodnog bogatstva.

Neprihvatliivo ie, da imamo veliki broj agencija i to iz podrudja, koja su vezana s raznim
ministarsfuima, a to zna6i, da podruEja koja pokrivaju ministarstva, se ne mogu formirati
agencije i uredi.

Pored navedenog Zelimo ukazati na najveei problem naie zemlje, a to je pravosude, kao
naiveeeg krivca za ovakvu te5ku situaciiu u zemlji. Treba sprijeliti, da nam advokatske ku6e
predlaZu zakone, koii niima odgovaraiu, da mogu bez velikog rada zaradivati na itetu gradana
na5e zemlie. Zakon o ovrhama bi trebalo odmah poniStiti, jer preko njega se de5aya nevidena
pliadka naiih gradana i ne dopustivo, da se vr5e ovrhe bez znanja tjudi nad kojima se vr1i
ovrha. Svako otudenie sredsfava bez znania vlasnika, ie po zakonu krada i svi oni, koji tako
rade moraiu se kainiavati, Ovrhe koie se provode u nailoj zemljisu feska povreda ljudskih
prava kako po nadinu kako se provodi, a isto tako i po tro1kovima, koji se obra1unavaju, jer
tako radi samo mafija.

NaSi priiedlozi imaiu za cilj, da se dobro razmisli o ustrojstvu, jer praksa je u naioj
zemlii dokazala, da priiedlozi nas zelenih su u velikoi ve1ini biti ispravni, a njihovo ka1njenje ili
ne ispuniavanie nanose veliku Sfefu gradanima naie zemlje. Mi Zeteni nismo okrenuti ni lijevo
ni desno, a to na5e opredjeljenje sam napisao u programu stranke ZELEN1H, kada sam je
formirao priie dvadeset godina Za sva dodatna objalnjenja stojimo Vam na raspolaganju.

Predsjednik stranke:


